
Protokół Nr 43.2014

z  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Rady  Miasta  Ełku,  które  odbyło  się 
w dniu 20 maja 2014 roku w godzinach 1230 – 1435.

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy   obecności; na   11 

członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  10.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczyła radna Irena Markowska. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Pierwszy Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta  – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• Pełnomocnik Prezydenta ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi - Maciej Juchniewicz,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Organizacja wypoczynku letniego dzieci i młodzieży w szkołach i w mieście.
4. Organizacja Dni Rodziny – informacja na piśmie.
5. Rozpatrzenie skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku.

6. Opinia  Komisji do projektów uchwał: 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Ełku za 2013 rok oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta Ełku za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia,
4) w sprawie  udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ełku,

5) w sprawie przyjęcia Programu „Ełk miastem szczęśliwego rodzicielstwa” na lata 2014-2016,
6) w sprawie przyjęcia do realizacji projektu „Rodzina wolna od przemocy – Miasto Ełk skutecznie 

przeciw przemocy” w ramach programu ograniczania przestępczości  i aspołecznych zachowań 
„Razem  Bezpieczniej”  oraz  w  sprawie  zabezpieczenia  środków,  niezbędnych  na  realizację 
projektu w przypadku otrzymania dofinansowania.

7. Opinia Komisji do wniosku Parafii Miłości Bożej w Ełku na realizację zadania publicznego 
miasta Ełku w ramach inicjatywy lokalnej pt.: „Świetlica międzypokoleniowa”. 

8. Informacja dotycząca rekrutacji do przedszkoli miejskich
9. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz zapoznał zebranych z propozycją porządku 

obrad Komisji. W pkt. dot. opinii Komisji do projektów uchwał – zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
Dodatkowo zostaje wprowadzony pkt. Opinia Komisji do wniosku Parafii Miłości Bożej w Ełku na 
realizację  zadania  publicznego  miasta  Ełku  w  ramach  inicjatywy  lokalnej  pt.:  „Świetlica 
międzypokoleniowa”. 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zgłosił wniosek, by do porządku obrad 
wprowadzić pkt – informacja dotycząca rekrutacji do przedszkoli miejskich. Są pewne koncepcje, 
by sytuację  braku  miejsc  w przedszkolach  poprawić.  Warto  byłoby na  tym posiedzeniu  o  tym 
podyskutować.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację przyjęli porządek 
obrad jak wyżej wraz z wnioskowanymi dodatkowymi punktami.  

Do punktu  2 – ego
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu 

z ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli  protokół 
Nr 42.2014 z dnia 24 kwietnia 2014 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  
 
Do punktu  3- go

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział  na  wstępie,  że  nie  mamy jeszcze  takiej 
dokładnej informacji odnośnie organizowanego wypoczynku letniego. Szczegóły zostaną przekazane 
na czerwcowym posiedzeniu Komisji.  Będzie wtedy już wiadomo, które szkoły otwierają się na 
przyjęcie dzieci, jakie formy przygotowało ECK, Miejska Biblioteka Publiczna, MOSiR i Centrum 
Edukacji Ekologicznej.

Pełnomocnik Prezydenta ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi  Maciej Juchniewicz 
poinformował,  że przydzielonych zostało 18 grantów  na sumę 54.400 zł.  Z form wypoczynku 
organizowanych przez organizacje pozarządowe skorzysta 912 uczestników. Większość ofert,  to 
oferty wyjazdowe. Ponadto półkolonie na miejscu.

Z-ca Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  –  przy przydzielaniu grantów bierzemy pod uwagę 
takie kryteria, jak: wkład własny danej organizacji, masowość, ile osób skorzysta z danej formy 
wypoczynku, czy jest to forma wyjazdowa, czy na miejscu, wkład własnej pracy.
Temat wypoczynku letniego będzie kontynuowany na czerwcowym posiedzeniu Komisji.

Do punktu  4- go
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił program Ełckich Dni Rodziny – w załączeniu 

do protokołu. Zaprosiliśmy do współpracy wszystkie chętne podmioty. Jest tego około 90 zdarzeń 
od połowy maja do połowy czerwca br.
Nasz duży festyn rodzinny odbędzie się 25 maja w niedzielę. Wystąpiliśmy o patronat honorowy 
Pary Prezydenckiej RP.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka dodała, ze 25 maja odbędzie 
się zbiórka pieniędzy na zakup sprzętu do Oddziału Neonatologicznego Szpitala „Pro-Medica” w 
Ełku pod hasłem - „Ełk – tu pomagam”. Chętni radni, którzy chcieliby uczestniczyć w tej zbiórce 
mogą  się  skontaktować  z  Wydziałem  Polityki  Społecznej  lub  Panią  Patrycją  Łapińską.  Jeden 
pulsoksymetr kosztuje około 2 tys. zł. Jest to sprzęt niezbędny na oddziale noworodków.
Jeśli  chodzi  o  informację  o  organizowanych  imprezach  w  ramach  Ełckich  Dni  Rodziny  –  te 
najważniejsze imprezy zostały umieszczone na plakatach. Całość w formie ulotki, książeczki.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski powiedział, że włączenie się do akcji 
radnych i zbieranie pieniędzy z puszkami może być niezbyt dobrze odebrane przez mieszkańców 
miasta.  Dlatego  tez  proponuje,  by  radni  oddzielnie  zebrali  po  100  zł  na  zakup  jednego 
pulsoksymetr. Można by to zrobić np. przy sesji Rady Miasta.
Propozycję przyjęto przez aklamację.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka powiedziała, że poinformuje 
Przewodniczącego Rady Miasta o takiej propozycji.
Komisja zapoznała się z  programem Ełckich Dni Rodziny.

Do punktu  5- go  
 Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański wyjaśnił okoliczności składania kolejnych skarg na 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej.



Dnia 5 lutego 2014 r. z upoważnienia Prezydenta Miasta Ełku Kierownik Sekcji Pracy Socjalnej 
Miejskiego  Ośrodka  Pomocy Społecznej  wydała  decyzję  przyznającą  skarżącej  zasiłek  celowy 
z przeznaczeniem za zakup żywności i środków czystości, zasiłek celowy z przeznaczeniem na 
zakup leków i zasiłek celowy z przeznaczeniem na częściowe pokrycie wydatków mieszkaniowych 
w łącznej kwocie 220,00 zł.

Skarżąca.  ze  względu  na  jej  zdaniem  niską  kwotę  przyznanych  zasiłków  wystąpiła  do 
Prezydenta Miasta Ełku ze skargą na ww. decyzję. Powyższa skarga dnia 18 lutego 2014 r. pismem 
BK.1511.1.2014, zgodnie z art.  231 kpa,   została  przekazana według właściwości Dyrektorowi 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku, za pośrednictwem którego, skargę jako odwołanie 
od decyzji, złożono do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Skarżąca została powiadomiona 
o  toku postępowania  pismem z  dnia  18  lutego  2014 r..  SKO odwołanie  od  decyzji  uznało  za 
bezzasadne.

Dnia 11 kwietnia 2014 r.  do Urzędu Miasta Ełku wpłynęła skarga na kierownika Sekcji 
Pracy  Socjalnej  MOPS w Ełku  oraz  na  zbyt  niski  zasiłek  celowy przyznany na  miesiąc  luty, 
marzec, kwiecień 2014 r. Skarga, zgodnie z art. 231 kpa, przekazana została według właściwości 
Dyrektorowi  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Ełku,  celem wnikliwego  rozpoznania. 
Informacja o przekazaniu skargi do Ośrodka przesłana została także skarżącej dnia 14 kwietnia 
2014 r. Odpowiedź w powyższej sprawie i ustosunkowanie się do skargi MOPS przekazał skarżącej 
pismem  z dnia 8 maja 2014 r. 

Dnia 8 maja 2014 r. złożona została kolejna skarga, tym razem na Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Ełku, skierowana do Rady Miasta Ełku.  Proponujemy uznać skargę za bezzasadną. 
W żadnym miejscu nie zostało naruszone prawo oraz forma przyznawanego wsparcia.

W związku z powyższym został  przygotowany projekt  uchwały w sprawie  rozpatrzenia 
skargi na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku. 
Skargą zajmowała się szczegółowo Komisja Rewizyjna, która uznała skargę za bezzasadną.  
Członkowie Komisji przystąpili do wyrażenia opinii do projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  –  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały, uznając skargę za bezzasadną. 

Do punktu  6- go, 
 Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta. 
1 i 2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
1. Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
 a) zmniejsza się dochody budżetu o kwotę  1 593 425 zł, w tym:
− dochody bieżące zwiększa się o kwotę  126 575 zł (zwiększenia z tytułu udzielonych dotacji - 

126 593  zł,  w  tym:  na  zadania  oświatowe  26  593  zł  i  z  zakresu  kultury  100 000  zł  oraz 
zmniejszenia pozostałych dochodów własnych w oświacie – 18 zł,),

− zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 1 720 000 zł (środki na projekt: „Park Naukowo – 
Technologiczny – wyposażenie”),

 b) zmniejsza się wydatki budżetu o kwotę 1 786 075 zł, w tym:
− wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 186 925 zł (wpłatę  na fundusz celowy na wydatki 

bieżące Policji – 20 000 zł, dotację dla ECK – 100 000 zł, 60 935 zł na wydatki w oświacie, 
koszty postępowania sądowego w Urzędzie Miasta – 5 990 zł),

− wydatki majątkowe zmniejsza się o kwotę 1 973 000 zł (zmniejsza się środki na projekt: 
„Park Naukowo – Technologiczny – wyposażenie” – 3 440 000 zł oraz zwiększa się wydatki na: 
projekt:  „Rozwój turystyki  transgranicznej  w Ełku i  Alytusie” – 16 000 zł,  projekt budowy 
mostu na rzece Ełk – 20 000 zł, przebudowę ul. Piłsudskiego – 1 400 000 zł, wpłatę na fundusz 
celowy na inwestycji w Policji – 6 000 zł, droga dojazdowa do Gimnazjum nr 3 i SP 9 - 5 000 



zł, przebudowa ul. Roosevelta – 20 000 zł),
c) zmniejsza się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 192 650 zł 
     Deficyt budżetu wyniesie  3 877 056 zł. 

Następnie  Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w 
budżecie miasta Ełku na 2014 rok w części dotyczącej merytorycznie prac Komisji:
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Spraw Społecznych 
Zwiększenie planu wydatków w rozdziale 85195 § 4410 i zmniejszenie w rozdziale 85195 § 4300 
o  kwotę  240  zł.  Środki  zostaną  przeznaczone  na  pokrycie  kosztów  przeprowadzenia  wywiadu 
środowiskowego, koszt dojazdu ( tj. bilety autobusowe, ryczałt na dojazdy).
IV)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 
Edukacji 
1.  Zwiększa się plan dochodów i  wydatków w rozdziale  80106 o kwotę 26.575 zł.  Wojewoda 
Warmińsko – Mazurski Decyzją Nr FK 51/2014 z dnia 24 kwietnia  2014 roku zwiększył  plan 
dotacji  celowych  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zadań  z  zakresu  wychowania 
przedszkolnego. Dotacja przeznaczona jest na inne formy wychowania przedszkolnego.
2.  W  planie  dochodów  przenosi  się  pomiędzy  rozdziałami  kwotę  18  zł.  Zwiększa  się  plan 
dochodów w rozdziale 80103 – oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, zmniejsza się 
plan  dochodów  w  rozdziale  80195  –pozostała  działalność  oświaty.  Wojewoda  Warmińsko  – 
Mazurski Decyzją Nr FK 51/2014 z dnia 24 kwietnia 2014 roku zwiększył plan dotacji celowych z 
przeznaczeniem na  dofinansowanie  zadań  z  zakresu  wychowania  przedszkolnego.  W miesiącu 
marcu decyzją nr 21/2014 Wojewoda zwiększył plan dotacji na okres od stycznia do marca, bieżącą 
decyzją zwiększa plan na cały rok. Gmina Miasto Ełk w planie dochodów ww dotację ujęła w 
projekcie budżetu w rozdziale 80195 – pozostała działalność oświaty. 
W celu prawidłowego rozliczenia przyznanej dotacji koryguję się kwotę dotacji zgodnie z decyzją 
jednocześnie przenosząc ją na odpowiedni rozdział.
3. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 3 zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80110 o kwotę 
5.000  zł  z  przeznaczeniem  na  projekt  architektoniczny  drogi  przeciwpożarowej.  Realizacja 
wydatku ujęta jest w paragrafie wydatków na zakupy inwestycyjne. Pokrycie wydatku ze środków 
remontowych z rozdziału 80195 – pozostała działalność oświaty.
4.  Na wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej nr  4 w Ełku w zadaniu Comenius  przenosi  się 
pomiędzy paragrafami  kwotę  ogółem 432 zł.  Przeniesienie  dotyczy bieżącej  realizacji  projektu 
Comenius. 
5. Na wniosek Dyrektora Gimnazjum nr 2 w Ełku w zadaniu Comenius przenosi się pomiędzy 
paragrafami wydatkowymi kwotę 1.778 zł w celu prawidłowego rozliczenia bieżących wydatków 
projektu Comenius. 
6. Zwiększa  się  plany  wydatków  w  rozdziale  80101  szkoły  podstawowe  i  80110  szkoły 
gimnazjalne na kwotę ogółem 39.360 zł z przeznaczeniem na dostosowanie pomieszczeń szkolnych 
–  nowych  pracowni  informatycznych  zgodnie  z  wymogami  BHP i  P-Poż,  w  tym:  -  -  Szkoła 
Podstawowa nr 3 kwotę ogółem 8.130 zł w tym na wykładzinę 6.630, na rolety 
1.500 zł
- Szkoła Podstawowa nr 4 kwotę ogółem 8.130 zł w tym na wykładzinę 6.630, na rolety 
1.500 zł
- Szkoła Podstawowa nr 5 kwotę 1.500 zł na rolety 
- Zespół Szkół Samorządowych kwotę 1.500 zł na rolety 
- Szkoła Podstawowa nr 7 kwotę ogółem 5.790 zł w tym na wykładzinę 4.290, na rolety 
1.500 zł
- Szkoła Podstawowa nr 9 kwotę 1.500 zł na rolety 
- Gimnazjum nr 1kwotę 4.550 zł na wykładzinę 
- Gimnazjum nr 3 kwotę ogółem 8.230 zł w tym na wykładzinę 6.760, na rolety 1.500 zł
7. Zmniejsza się wydatki w rozdziałach 80101; 80103; 80104; 80110; 80120; 80148; 85401 
w  paragrafach  4040  –  Dodatkowe  wynagrodzenie  roczne  na  kwotę  ogółem  75.290.  Z  tytułu 
zmniejszenia  wydatków  na  dodatkowe  wynagrodzenia  roczne,  zwiększa  się  plan  wydatków 
w  rozdziale  80195  –  pozostała  działalność  oświaty  z  przeznaczeniem  na  wydatki  bieżące  w 



paragrafie  4270  –  zakup  usług  remontowych  o  kwotę  65.290  zł  i  w  paragrafie  4170  – 
wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 10.000 zł.
8.  W  rozdziale  85407  w  zadaniu  Centrum  Edukacji  Ekologicznej  przenosi  się  pomiędzy 
paragrafami  kwotę  100  zł.  Zmniejszenie  dotyczy  paragrafu  4040  -Dodatkowych  wynagrodzeń 
rocznych, zwiększenie dotyczy paragrafu 4010 - wynagrodzeń osobowych.
9. W rozdziale 85305 w zadaniu Miejskie Przedszkole i Żłobek Ekoludki przenosi się pomiędzy 
paragrafami  kwotę  138  zł.  Zmniejszenie  dotyczy  paragrafu  4040  -Dodatkowych  wynagrodzeń 
rocznych, zwiększenie dotyczy paragrafu 4010 - wynagrodzeń osobowych.
10. W rozdziale 80146 w zadaniu Dokształcanie i doskonalenie zawodowe nauczycieli przenosi się 
pomiędzy paragrafami kwotę 1.052 zł. Zmniejszenie dotyczy paragrafu 4040 
-Dodatkowych wynagrodzeń rocznych, zwiększenie dotyczy paragrafu 4410 – podróże służbowe 
krajowe.
V) w zakresie dochodów i wydatków, przychodów i rozchodów realizowanych 
i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i Kultury
Zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w 
związku z umową zawartą z Województwem Warmińsko – Mazurskim. 
Na podstawie umowy (zgodna z Uchwałą Nr XXXIX/733/10 Sejmiku Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego z dnia 8 kwietnia 2014 r.) Wojewoda udziela Miastu pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej w kwocie 100.000 zł na dofinansowanie w 2014 roku działań w zakresie kultury 
realizowanych przez Ełckie Centrum Kultury.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – czy w tych zmianach budżetu miasta 
nie powinny się już teraz znaleźć środki na prace adaptacyjne na pomieszczenia pozamiejscowe 
oddziałów przedszkolnych  i w przedszkolu „Ekoludki”? 

Z-ca Prezydenta Miasta  Artur  Urbański  – jeśli  chodzi  o znalezienie  dodatkowych miejsc w 
przedszkolach i  dodatkowy nabór,  czekamy w tej  chwili  na  opinię  Wojewódzkiego  Inspektora 
Sanitarnego  odnośnie  możliwości  i  ewentualnych  odstępstw  od  konieczności  zachowania 
standardów.  Musimy  w  tym  naborze  wskazać  liczbę  miejsc,  jaką  będziemy  mieli  do 
zagospodarowania. Jeśli chodzi o wyposażenie mamy już zdiagnozowane potrzeby na około 10 tys. 
zł. Natomiast niezbędne remonty w SP nr 7 to około 65 tys. zł i remont łazienek w przedszkolu 
„Ekoludki” - 25 tys. zł. Czekamy w tej chwili na wyjaśnienie całej tej sytuacji. Pieniądze są w tzw. 
„remontówce” na szkołach.

Radny Adam Dobkowski zwrócił uwagę n zadanie w pkt. II - wprowadzenie do budżetu nowego 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa mostu na rzece Ełk i pomostu przy ujściu rzeki - projekt”, 
oraz  zabezpieczenie  w  tegorocznym  budżecie  kwoty  40.000  z  na  wykonanie  projektów 
technicznych  dla  tych  obiektów.  Czy  było  to  uzgadniane  z   Zarządem  Melioracji?  Czy 
dokumentacja teraz wykonana się nie zdezaktualizuje?
Kolejna sprawa – dotyczy usterek na boisku „Orlik” przy SP nr 5 – czy jest to załatwione?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – sprawę „Orlika” musiałby wyjaśnić. Prowadzi ją Pani 
mecenas Pietkiewicz. Sprawę zadania inwestycyjnego pn. „Budowa mostu na rzece Ełk i pomostu 
przy ujściu rzeki – projekt” - przygotowanie ww. dokumentacji zostanie powierzone dla Zespołu 
Inwestycji Sp. z o.o., który sprawowałby nadzór inwestorski nad realizacją powyższych inwestycji 
z  chwilą  zabezpieczenia  w  budżecie  na  2015  rok  środków  finansowych.  Pomimo  doraźnych 
remontów, stan techniczny drewnianych konstrukcji pomostu na jeziorze Ełckim i mostu pieszego 
na rzece Ełk (przy Placu Jana Pawła II) pogarsza się z każdym rokiem i grozi w niedługim czasie  
wyłączeniem ich z użytkowania. Resztę wyjaśnimy na posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego, 
Prawa i Porządku po zasięgnięciu informacji.

Radny Bogusław Wisowaty zwrócił się z pytaniem – na jakim etapie jest usuwanie usterek na 
stadionie MOSiR?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jeśli chodzi o stadion do pozostały jeszcze tylko ciągi 
piesze  i  komunikacyjne  do  poprawienia.  Jeśli  chodzi  o  trybuny,  został  zastosowany  specjalny 
preparat wiążący beton, są one poprawione.



Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  –  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na 
lata 2014-2027.
Następnie członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 rok. 

3 i 4) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego miasta Ełku za 2013 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2013 
rok wraz z informacją o stanie mienia – sprawozdanie było opiniowane przez Komisję Rewizyjną, 
która zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu miasta za 2014 rok. 
Komisja Rewizyjna wystąpiła z wnioskiem do Rady Miasta o udzielenie absolutorium z tego tytułu 
Prezydentowi  Miasta.  Taka  opinia  została  wysłana  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w 
Olsztynie. 
Są również dwie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej:
− opiniująca pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2013 rok,
− opiniująca pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ełku w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Ełku absolutorium.
Jeśli  chodzi o wykonanie budżetu miasta Ełku za 2013 rok  W 2013 roku spłacone zostały raty 
kredytów w wysokości 5 899 656 zł i wykupione obligacje na kwotę 2 000 000 zł. Uwzględniając 
wolne środki z lat ubiegłych 8 714 954,90 zł i spłaty udzielonych pożyczek 953 291,27 zł, pozostały 
do dyspozycji wolne środki w kwocie 11 870 455,70 zł. W budżecie planowane było zaciągniecie 
kredytu długoterminowego w wysokości 6 mln zł. W czwartym kwartale zaczęły kształtować się 
sprzyjające  okoliczności  związane  z  realizacją  dochodów,  jak  też  wydatków,  miedzy  innymi  w 
zakresie kosztów obsługi długu. Ostatecznie, mimo podpisanej umowy kredytowej Miasto nie wzięło 
planowanego  kredytu.  Oznacza  to,  iż  w  kolejnych  latach  dług  Miasta  zmniejsza  się  nie  tylko 
o planowane kwoty spłat, ale dodatkowo jest niższy o wspomniane 6 mln zł.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  –  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego miasta Ełku za 
2013 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2013 rok wraz z informacją 
o stanie mienia.
Następnie członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta Ełku. 

5) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
„Ełk miastem szczęśliwego rodzicielstwa” na lata 2014-2016.
Wydział  Polityki  Społecznej  opracował  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji 
Programu „Ełk  miastem szczęśliwego  rodzicielstwa”  na  lata  2014  -2016. Powstał  on  z  myślą 
o umacnianiu roli rodziny oraz wspieraniu realizacji funkcji opiekuńczo-wychowawczej rodziny. 

Program koncentruje  się  na  rodzicach i  ich  dzieciach,  ponieważ to  rodzina  z  dzieckiem jest 
głównym podmiotem polityki rodzinnej, grupą społeczną oraz instytucją społeczną.

Program jest wynikiem realizowanej już od kilku lat polityki prorodzinnej Ełku zmierzającej do 
stworzenia  przyjaznych  warunków  do  rozwoju,  życia  i   funkcjonowania  ełckich  rodzin, 
wspomagania rodziców w procesie wychowania dzieci oraz kształtowania pozytywnego wizerunku 
rodzin, a tym samym promowania rodzicielstwa.

Program  „Ełk  miastem  szczęśliwego  rodzicielstwa”  obejmuje  działania  już  realizowane 
w naszym mieście oraz planowane do realizacji w latach 2014 – 2016.

Priorytetem programu jest „Tworzenie przyjaznych warunków dla życia i rozwoju rodzin oraz 
wsparcie rodzicielstwa i ełckich rodzin w wychowaniu dzieci.” 



Główne cele programu to:
Cel 1. Umacnianie i wsparcie funkcjonowania ełckich rodzin.
Cel 2. Organizacja przestrzeni publicznej dla rodziny. 
Cel 3. Podnoszenie kompetencji rodziców.
Cel  4.  Wsparcie  dzieci  i  rodzin  wykluczonych  lub  zagrożonych  wykluczeniem  społecznym 
i przeżywających trudności opiekuńczo-wychowawcze.
Cel 5. Informowanie o ofercie usług dla rodziny. 

Projekt wpisuje się także w założenia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 
Ełku na lata 2008 – 2018”.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały,, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  –  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  przyjęcia  Programu  „Ełk  miastem  szczęśliwego 
rodzicielstwa” na lata 2014-2016.

6)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  do 
realizacji  projektu „Rodzina wolna od przemocy – Miasto Ełk skutecznie przeciw przemocy” w 
ramach programu ograniczania przestępczości  i aspołecznych zachowań „Razem Bezpieczniej” oraz 
w sprawie  zabezpieczenia  środków, niezbędnych na  realizację  projektu w przypadku otrzymania 
dofinansowania. Projekt stanowi kontynuację podejmowanych działań w obszarze przeciwdziałania 
przemocy  w  rodzinie  na  terenie  miasta  Ełku.  Współpraca  pomiędzy  jednostkami  i  podmiotami 
wzmocni  lokalną  koalicję,  a  także  pozwoli  na  wypracowanie  modelu  współpracy  na  rzecz 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały,, w głosowaniu 
wzięło udział 9 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  9  głosami  „za”  –  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  przyjęcia  do  realizacji  projektu  „Rodzina  wolna  od 
przemocy  –  Miasto  Ełk  skutecznie  przeciw  przemocy”  w  ramach  programu  ograniczania 
przestępczości   i  aspołecznych  zachowań  „Razem Bezpieczniej”  oraz  w sprawie  zabezpieczenia 
środków, niezbędnych na realizację projektu w przypadku otrzymania dofinansowania.

Do punktu  7- go
   Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił sprawę wniosku, z jakim wystąpiła Parafia 

Miłości Bożej w Ełku  na realizację zadania publicznego miasta Ełku w ramach inicjatywy lokalnej 
mieszkańców pt. „Świetlica międzypokoleniowa”. - wniosek w załączeniu do protokołu.
Zgodnie  z  zapisem  §  2  ust.  5  Uchwały  Nr  XXXVI.346.2013  Rady  Miasta  Ełku  z  dnia 
29 października 2013 roku w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków 
o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, przy ocenie wniosku Prezydent 
Miasta Ełku zasięga opinii komisji branżowych Rady Miasta Ełku. Jest to pierwszy taki wniosek w 
ramach inicjatywy lokalnej.
Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy z  organizacjami  pozarządowymi   Maciej  Juchniewicz 
dodał, ze do wyjaśnienia jest jeszcze koszt terakoty i paneli. 

   Komisja,  po  zapoznaniu  się  wnioskiem Parafii  Miłości  Bożej  w Ełku na  realizację  zadania 
publicznego  w ramach  inicjatywy lokalnej  pt.:  „Świetlica  międzypokoleniowa”,  w  głosowaniu 
jawnym 9 glosami „za” - jednomyślnie wyraża pozytywną opinię do tego wniosku. 

Do punktu  8- go
  Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski  na wstępie wyjaśnił zasady na jakich odbywa 

się rekrutacja do przedszkoli miejskich:
1. złożenie deklaracji,
2. spełnienie przez rodziców kryteriów ustawowych wynikających z ustawy o systemie oświaty,



3. kryteria ustalone przez dyrektorów przedszkoli w porozumieniu z organem prowadzącym.
Można  było  składać  wnioski  maksymalnie  do  3  przedszkoli.  Przyjęto  1110  dzieci,  z  czego 
190  –  3-latków,  360  –  4-latków,  400  –  5-latków  i  160-  6-latków.  Po  ogłoszeniu  2  naboru 
analizowano 976 wniosków na 83 wolne miejsca.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – musimy rozważnie podejść do tego tematu. Na razie 
wytypowano 6 miejsc, 2 w szkołach i 4 w przedszkolach, gdzie należałoby dokonać adaptacji pod 
potrzeby nowych miejsc przedszkolnych. Czekamy na opinię Sanepidu. Chodzi przede wszystkim 
o Przedszkole i Żłobek „Ekoludki”. 
Bardzo  istotnie  wzrosło  zainteresowanie  objęcia  opieką  przedszkolną  w  grupach  dzieci 
najmłodszych 3 – letnich. Będziemy musieli pochylić się nad tym problemem i albo budować nowe 
przedszkole  miejskie,  albo  zawiązywać  porozumienia  z  przedszkolami  niepublicznymi.  Jeśli 
pójdziemy w kierunku budowy nowego obiektu, pewnie należałoby w perspektywie rozważyć 7-8 
grup przedszkolnych i 4-5 grup żłobkowych.

Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz – może należałoby uczulić dyrektorów na 
konieczność wzajemnej informacji i podawanie sobie, czy dane dziecko już do którejś z naszych 
placówek nie zostało przyjęte.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski – może należałoby pomyśleć o jednej 
centralnej rekrutacji do przedszkoli w całym mieście.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  poinformował,  że  wpłynął  wniosek  dot. 
utworzenia kolejnego przedszkola niepublicznego przy ul,. Grunwaldzkiej 9.

Do punktu  9- go
  Radny Zbigniew Jędrkiewicz przypomniał, że w planie pracy Komisji na miesiąc maj był punkt 

dotyczący sprawozdania z realizacji programu edukacji dzieci i młodzieży w ełckich przedszkolach, 
szkołach podstawowych i gimnazjach w zakresie zdrowego odżywiania. Prosiłby o przygotowanie 
informacji i ujęcie tego punktu w następnym posiedzeniu Komisji.

Radny Adam Dobkowski  powiedział,  ze  chciałby  nawiązać  do  wypowiedzi  Pana  Prezydenta 
odnośnie  budowy  nowego  przedszkola.  Chodzi  tutaj  również  o  taką  wspólną  bazę  szkół 
podstawowych, gimnazjów i ponadpodstawowych. Należy pomyśleć o nowych osiedlach, które się 
dalej  rozbudowują,.  m.in.  ul.  Tuwima  czy  os.  Jeziorna.  Tam  może  pojawić  się  problem 
z wystarczająca ilością miejsc w szkołach.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jako pierwszy ruch, to zmiana w obwodach szkolnych i 
przesuniecie części ul. Tuwima czy os. Północ do SP nr 4. Mamy jeszcze w zapasie 800-900 miejsc w 
szkołach.  Na  pewno  ten  rozdział  nie  jest  równomierny.  Z  całą  pewnością  będziemy  myśleli  i 
rozmawiali z samorządem powiatowym o bazie szkolnej.

Radny  Tomasz  Przekop  powiedział,  ze  chciałby  się  podzielić  pewną  refleksją  po  spotkaniu 
dyrektorów powiatowych placówek oświatowych.  Chodzi  o  nauczycieli  tracących pracę.  Dobrze 
byłoby stworzyć taką wspólną bazę nauczycieli  powiatowych i  miejskich.  W ten sposób łatwiej 
byłoby znaleźć miejsce pracy a zarazem niezbędnego nauczyciele przedmiotowego.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dla nas priorytetem są potrzeby naszych nauczycieli 
miejskich.  Może  jednak  pojawią  się  również  się  jakieś  możliwości  pomocy  dla  nauczycieli 
powiatowych. U nas szczególnie gimnazja będą potrzebowały tego wsparcia i dopełnienia godzin dla 
poszczególnych nauczycieli.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski poruszył sprawę nauczycieli pracujący 
w dni wolne do pracy. Od jakiegoś czasu można jedynie odebrać dzień wolny. Wydaje się, że ten 
system nie funkcjonuje. W żądne sposób nie jest to ekonomiczne. Trzeba szukać zastępstw i nie jest 
realizowany program dydaktyczny.  Czy nie  należy jeszcze  raz  tego przeanalizować i  wrócić  do 
starego systemu?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – udzielił wyjaśnień, jak to realizują dyrektorzy. Można 
wykorzystać dzień wolny od zajęć edukacyjnych. Takich dni w roku jest kilka.



Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  odnośnie  potrzeb  na  miejsca 
przedszkolne i budowy nowego obiektu. Na os. Jeziorna jest obiekt po restauracji „Weranda”, gdzie 
kiedyś mieściły się oddziały przedszkolne. Może spróbować go pozyskać. 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała: Przewodniczący Komisji 
                           

Małgorzata Stachowiak     Konrad Siemienkiewicz      


	Do punktu  2 – ego
	   Komisja, po zapoznaniu się wnioskiem Parafii Miłości Bożej w Ełku na realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej pt.: „Świetlica międzypokoleniowa”, w głosowaniu jawnym 9 glosami „za” - jednomyślnie wyraża pozytywną opinię do tego wniosku. 

